

Hong Kong can help resolve all kinds of commercial disputes

香港能为您处理各类商业纠纷

- Independent judicial power exists under the Basic Law that allows courts to conduct trials independently without any interference
- More than 160 states from the New York Convention can enforce arbitral awards made in Hong Kong
- Hong Kong is a major centre for entering into maritime and commercial contracts and resolving disputes
- Hong Kong's rule of law ranked 2nd in Asia and 18th in the world (World Bank "2020 Worldwide Governance Indicators")
- The 3rd most popular arbitration venue in the world (Queen Mary, University of London, International Arbitration Survey 2021)
- Ranked 12th in the world and 3rd in Asia-Pacific in terms of corruption perceptions (Transparency International's Corruption Perceptions Index 2021)
- Ranked the 8th safest city in the world (Economist Intelligence Unit's Safe Cities Index 2021)
- 《基本法》保障独立司法权，法院独立进行审判，不受任何干涉
- 在香港作出的仲裁裁决，可在超过160个《纽约公约》缔约国执行
- 香港是订立航运及商业合同和解决争议的主要中心
- 香港法治位列亚洲第2、全球第18 (世界银行《2020世界管治指标》)
- 最受欢迎仲裁地点全球第3 (伦敦大学玛丽皇后学院《2021年国际仲裁调查报告》)
- 香港的廉洁程度全球第12、亚太区第3 (透明国际《2021年清廉指数》)
- 最安全城市世界排名第8 (经济学人智库《2021年全球城市安全指数》)

Hong Kong is the ideal platform to launch your products to the world

香港能将您的商品带到世界各地

- With about 120 airlines operating in Hong Kong, there are more than 1,100 daily flights to about 220 global destinations to choose from
- Air cargo volume in 2021 reached 5 million tonnes
- As an important regional aviation hub, Hong Kong provides nearly 190 flights per week to Asian destinations
- In 2021, the port of Hong Kong handled nearly 18 million standard containers and was served by approximately 270 international container vessel sailings per week, connecting to almost 600 destinations worldwide
- Ranked No. 1 in the world in air cargo volume (Airports Council International: 2021 global air cargo volume)
- The Hong Kong Ship Register ranked 4th in the world in terms of gross tonnage
- Ships owned or managed by Hong Kong shipowners account for 10% of the total deadweight tonnage of the world's merchant ships
- 香港擁有約120間航空公司，每日提供逾1,100架次的航班，來往全球約220個航點
- 2021年的機場貨運量達500萬公噸
- 香港是区内重要的枢纽港，每星期提供近190架次的亚洲区内航运服务
- 2021年，香港港口处理近1,800万个标准货柜，每星期约有270艘国际货柜班轮连接至全球近600个目的地
- 航空货运量全球第1 (国际机场协会：2021全球航空货运量)
- 香港船舶注册按总吨位计位列全球第4
- 香港船东拥有或管理的船只，占全球商船的总载重吨位10%

Hong Kong helps you seize innovation and technology opportunities

香港能为您把握创科机遇

- 5G network coverage in Hong Kong exceeds 90%
- Hong Kong boasts 3,755 start-ups that provide 13,804 jobs
- There are more than 600 FinTech companies in Hong Kong, of which 5 are unicorns
- Xintian Science and Technology City will merge with Shenzhen Science and Technology Park to form a Shenzhen-Hong Kong Science and Technology Innovation Cooperation Zone covering an area of 540 hectares
- The Northern Metropolis will shape a future and new development paradigm with South-North dual engine
- There are currently 16 State Key Laboratories and 6 Branches of Chinese National Engineering Research Centres in Hong Kong
- Hong Kong ranked 1st in the Asia-Pacific region and 2nd in the world for its capacity to adopt new digital technology (IMD World Digital Competitiveness Ranking 2021)
- Hong Kong ranked 5th in South East Asia & Oceania and 14th in the world for its innovation performance (World Intellectual Property Organization's Global Innovation Index 2021)
- 全港5G网络覆盖率已逾9成
- 香港共有3,755间初创企业，提供13,804个职位
- 香港有超过600间金融科技公司，当中5间为独角兽
- 新田科技城将联同深圳科技园组成占地540公顷的深港科技创新合作区
- 正在规划的北部都会区将形成「北创科、南金融」的香港未来新格局
- 香港现有16所国家重点实验室及6所国家工程技术研究中心香港分中心
- 香港应用最新数码科技能力位列亚太区第1、全球第2 (国际管理学院《2021年世界数码竞争力排名》)
- 香港创新表现位列东南亚和大洋洲区第5、全球第14 (世界知识产权组织《2021年全球创新指数》)

"One Country, Two Systems" is an important cornerstone for maintaining Hong Kong's long-term prosperity and stability

「一国两制」是维持香港长期繁荣稳定的重要基石

| | Hong Kong - before return to Chinese sovereignty (1996) 回归前的香港 | Hong Kong - under 'One Country, Two Systems' (2022) 「一国两制」下的香港 |
|--|---|---|
| Population / 人口 | 6,217,556 | 7,403,100 |
| GDP / 本地生产总值 | 1,235,301 HKD min | 2,869,682 HKD min |
| GDP per capita / 人均本地生产总值 | 229,810 HKD | 383,838 HKD |
| Life expectancy / 预期寿命 | 76.2 (M) / 81.8 (F) | 83.4 (M) / 87.7 (F) |
| Aged 15 & over with post-secondary educational attainment / 15岁及以上专上教育人口比例 | 15.20% | 34.60% |
| No. of foreign companies' regional headquarters in Hong Kong / 外资在港区域性总部数量 | 816 | 1,457 (2021) |
| No. of listed companies / 上市公司数目 | 583 | 2,572 (2021) |
| Total market capitalisation / 股市总市值 | 446.79 USD bn | 5,434.1 USD bn (2021) |
| Foreign currency assets / 外汇储备 | 64 USD bn | 447.3 USD bn |
| Total trade / 贸易总值 | 377.1 USD bn | 1,382 USD bn (2021) |
| Crime rate per 100,000 population / 犯罪率 (每十万人) | 1,253 | 871 |

Reinforcing economic ties and building regional prosperity together

DAB's ASEAN Visit 2022 - Indonesia
September 2022

共建区域繁荣
巩固经济联系

民建联东盟访问团 | 印尼
二零二二年九月



Hong Kong provides an exceptional business environment

香港能为您提供优良的营商环境

- Simple and low tax regime
- Robust legal system
- Efficient and clean governance
- Free flow of capital into and out of Hong Kong and free convertibility of the Hong Kong Dollar
- About half of the world's population lives within a 5-hour flight from Hong Kong
- Free and highly accessible port. No tariff is charged on the import or export of goods. Companies from all over the world can do business in Hong Kong and compete fairly
- Ranked No. 1 in the global business environment for six consecutive years (The 2021 Prosperity Index of the LegatInstitute, UK)
- The world's freest economy: No. 1 since 1996 (Fraser Institute, Canada)
- 简单低税制
- 健全的普通法制度
- 高效廉洁的行政管理
- 资金自由进出和港元自由兑换
- 全球约有半数人口的居住地与香港的距离都在5小时的飞行航程内
- 市场高度自由开放，进出香港的货品毋须缴付关税，全球各地企业均可在香港经营及公平竞争
- 全球企业经营环境连续六年排名第1 (英国列格坦研究所《2021年度全球繁荣指数报告》)
- 全球最自由经济体：自1996年起全球称冠 (加拿大沙菲研究所)

ASEAN is an important trading partner of Hong Kong, as demonstrated by our close socio-economic ties. The DAB's visit to Indonesia, Vietnam, Thailand, Malaysia and Singapore aims to foster exchanges with local business people and professionals, deepen mutual understanding and promote mutually beneficial economic and trade cooperation between Hong Kong and ASEAN.

东盟是香港重要的贸易伙伴，我们彼此之间有非常密切的社会经济联系。民建联访问印尼、越南、泰国、马来西亚和新加坡五国，旨在与当地工商专业等各界人士加强交流，增进相互了解，为推动香港与东盟的经贸合作与互利共赢出一分力。

Hong Kong is your springboard for expansion into the Greater Bay Area and the entire Chinese market

香港能助您进入庞大的粤港澳大湾区及整个中国市场

- Hong Kong and the Mainland share a similar language and culture
- Eight major land crossings in Hong Kong and three control points operate 24 hours daily
- Just a three-hour drive to the Western Pearl River Delta via the Hong Kong-Zhuhai-Macao Bridge
- Guangzhou-Shenzhen-Hong Kong Express Rail Link directly connects to the mainland high-speed rail network
- Hong Kong is the most potent financial hub within the Greater Bay Area economic zone. It boasts a strong manufacturing sector and a technological innovation base, and a large population with high spending power
- Hong Kong and Mainland China impose zero tariffs on goods to achieve liberalisation of trade in services
- The National 14th Five-Year Plan specifies Hong Kong's status as an international financial hub, an international maritime centre, an international trade centre, and an international legal and dispute resolution service centre in the Asia-Pacific region, backed by the Central Government
- Hong Kong is vigorously promoting the development of its digital economy. In the future, it will establish a new model for cross-border e-commerce to connect with the consumer base of 1.4 billion people in mainland China
- 香港与内地语言文化相通
- 8个陆路管制站，3个为24小时全日通关
- 港珠澳大桥贯通珠三角西部3小时车程可达
- 广深港高速铁路连接内地高铁网络
- 香港是粤港澳大湾区经济圈内最具实力的经济大都会，有强大的制造业和科技创新基地，有大量高消费城市人口
- 香港与中国内地实现货物零关税，基本实现服务贸易自由化
- 香港的国际金融中心、国际航运中心、国际商贸中心和亚太地区国际法律及解决争议服务中心地位载于《十四五规划纲要》之中，获中央政府政策支持
- 香港正大力推动数字经济发展，未来将建立跨境电商新模式，与中国内地庞大消费群相连接

Hong Kong provides solutions to all your financing needs

香港能为您解决各种资金烦恼

- Ranked first numerous times in the past 12 years for Initial Public Offering (IPO) funds raised
- The world's largest offshore RMB business hub
- The second-largest foreign exchange market in Asia and the fourth-largest in the world
- Asia's premier fund management hub
- As an international asset management centre, Hong Kong is Asia's top hedge fund base and the second-largest private equity fund base
- 78 of the top 100 global banks operate in Hong Kong
- Ranked No. 1 in the world for IPO fundraising and M&A [Global Transactions Forecast 2020 by Baker McKenzie and Oxford Economics]
- 过去12年首次上市集资 (IPO) 总额先后位列全球第一
- 香港是全球最大的离岸人民币业务枢纽
- 香港是亚洲第二大和全球第四大外汇市场
- 亚洲首屈一指的基金管理枢纽
- 香港是国际资产管理中心，亦是亚洲最大的对冲基金基地及第二大私募基金基地
- 全球100家顶尖银行中，共有78家在香港经营
- 首次公开招股集资及企业并购环境全球第1 (国际通商法律事务所及牛津经济研究院 (Baker McKenzie and Oxford Economics)《全球交易预测2020》)

Founded in 1992, DAB aims to uphold the "One Country, Two Systems" principle and maintain Hong Kong's prosperity and stability. We are a cross-sectoral political organisation anchoring on the needs of the grassroots community, gearing towards the middle-class and serving the business and professional sectors. As Hong Kong's most prominent political party in terms of the number of members and seats in the Legislative Council, many DAB members have become political appointees in the HKSAR government. DAB plays an essential role in shaping and formulating policies in Hong Kong.

民建联于1992年成立，致力维护「一国两制」，保持香港繁荣稳定。我们立足基层，面向中产，服务工商，是一个跨阶层组织，会员人数是各政团之冠，在香港立法机关拥有最多席位，多名成员亦先后加入特区政府管治团队，是支持香港特别行政区政府的重要政治力量。

Members information

团员名单

| | |
|--|----------------|
| DAB members / 会员 | Over 超过 46,000 |
| Executive Council member / 行政会议成员 | 1 |
| Legislative Council members / 立法会议员 | 18 |
| District Council members / 区议员 | 22 |
| Hong Kong deputies to the National People's Congress / 港区人大代表 | 5 |
| Hong Kong members of the Chinese People's Political Consultative Conference / 全国政协委员 | 17 |
| Branch offices / 地区支部 | 18 |
| Offices / 办事处 | around 约100 |

(The above data is accurate as of August 2022. 以上数据截至2022年8月)

LEE Wai King, Stanley
李慧琼
Chairperson
Legislative Councillor
主席
立法会议员

QUAT Elizabeth
莫颖帆
Legislative Councillor
立法会议员

WONG Ying Ho, Kennedy
黄英豪
Legislative Councillor
立法会议员

NGAN Man Yu, Frankie
颜文羽
Legislative Councillor
立法会议员

LEUNG Hei, Edward
梁焯
Legislative Councillor
立法会议员

LI Sai Wing, Stanley
李世荣
Legislative Councillor
立法会议员